



EDITORIAL

GENT DE CIRC



Mes d'un cop hem censurat vivament la conducta política del Senyor En Josep Nofre i dels seus partidaris. I ho hem fet sempre, donant el pit com vulgament es diu, sens necessitat d'acudir a contrafets i rebuscats seudònims ni a mitjes tintes encubridores de responsabilitats: hem parlat i hem escrit sempre clar i català. Si aixís procedim es per a que'l senyor indica si es creu injuriat o calumniat pugui acudir al dret de legítima defensa, dret aquest que nosaltres no neguem a ningú, inclus a n'aquells homes que, escarnint les voluntats ciutadanes foren tres cops dictadors. A nosaltres per deixar les cosses al seu lloc no ens dolen prendes; cerquem la veritat front i front i res ens espanta; lluïtem noblement i donem en conseqüència als nostres adversaris polítics tots els drets que les lleis garanteixen als ciutadans, per a que'ls puguin fer-ne l'ús que creguin més convenient.

I com sempre anem a parlar clar. La conducta política del Senyor Nofre fins a l'adveniment de la República tots la coneixen prou; manca de serietat, canvi de partits, inconseqüència ideològica. En fi, una veritable baralluga política.

Més tot-hom creia que un cop instaurat el Nou Regim, el Senyor Nofre sentaria'l cap com sol dirse i seria tot un home de doctrina i de perseverància. Més està vist i demostrat, que honorant aquell adagi que «la cabra siempre tira al monte», el Senyor Nofre es i continua sent mestre en el canvi de partits, talment com si de canviar d'aigües es tractes.

Poc després del 14 d'Abril i havent sigut anulades es eleccions del 12 del mateix mes, và escomençar a la nostra vila una segona campanya electoral. Tots els conglomerats locals cuitaren a afiliarse als partits republicants que més afins creient a la seva ideologia, a la seva manera de pensar.

I el Senyor Nofre es feu federal, pimargallista, i els seus seguidors es feren federals, pimargallistas.

Tots ells es varen agrupar sota els plecs honrosos de la doctrina que và escampar arreu d'Espanya, la venerable figura d'en Francesc Pi Margall.

Aixís les cosses va organitzarse un miting d'afirmació republicana federal, per al dia 28 Juny ds 1931 aont davant d'un nombrós públic es cantaren les excelencies del programa pimargalià. En Francesc Cases Sala, En Josep Nofre Jesús i el nostre director foren els que més o menys encertadament dirigirent la paraula als assistens al acte, que freneticament aplaudia les orientacions noves que escoltava per boca dels oradors.

I En Josep Nofre es digué republicà federal, feu elogi de les doctrines de Pi i Margall. I amb aquest programa es va presentar i và resultar elegit en les eleccions municipals repetides.

¿Sabeu vosaltres amics, que diu entre altres extrems el programa d'en Pi Margall? Fixeu-vos doncs, i veureu fins aont arriba l'atreuiment del Sr. Nofre.

« Queremos los federales en el orden humano:

Libres el pensamiento, la conciencia, los cultos; respeto todas a todas las religiones; preferencia ni privilegios a ninguna; suprimidas las obligaciones del culto y el clero: dotados los sacerdotes de todas las Iglesias de los mismos derechos que los demás ciudadanos, atenedos a los mismos deberes y sujetos a la misma jurisdicción y a las mismas leyes; civiles el matrimonio, el registro y el cementerio »

Foren repartits inclús un cert nombre de follets aont anava escrita la doctrina d'en Pi i Margall per a que'ls partidaris veiesin aont s'els portava i que mai ningú pogués dir que havia estat burlat en les seves conviccions més íntimes.

¿Han seguit al Sr. Nofre i demás partidaris aquest programa que'ls mateixos varen asenyalar-se? ¿Han respost a la candidatura per la que foren elegits? No, rotundament cal dir que no, de cap de les maneres. Si

quelcom hant fet, ha estat ben al revés; han fet completament pols les idees del auster Pi Margall, s'han burlat d'ell, de la seva sacratíssima memoria.

No varent cel'lebrar la Festa de la República alegant que coincidía amb el Divendres Sant; després per més befa diguerent que la Caixa Municipal careixia de pessetes; fou multat l'Alcalde per incumpliment de la Llei de Secularització de Cementiris i fou satisfeta amb veritable cinisme a carrec de fons municipals; subvencionent ara i troben pessetes per a ajudar indirectament una festa religiosa.

Votaren poc dies després d'esser elegits com a federals a en Tallada i en Casabó; mes tard apoiarent la candidatura íntegra de les dretes.

En fí una veritable mofa; un monstruós escarní de les doctrines federals.

Han enganyat al poble diense federals; s'han burlat del electors afirmantse laics i son tot el contrari; feren el viu donat paraula d'esquerisme i obren en desprestigi d'aquesta ideologia.

I aquets vividors de la política no mereixen cap respecte; no es respecten ells i s'extranyen de que'l poble els tiri a la cara els seus mals fets. Als payassos, als homes de circ que's pinten la cara grotescament, quan fracasen se'ls xiula i s'els fa retirar de la pista; als que jugen amb els homes i les idees com si fossin un remat de bens, s'els deu bandejar i retirar de la vida pública aont els homes han de'esser homes.

Es a dir clars, dignes, honrats i consequents.

¡Vividors i marrullers, no!

¡OJO!

Los más delicados paladares exigen siempre los embutidos de la famosa fábrica de don Rafael Baró, Cervia de Ter, (Gerona)

Agente de ventas **Felipe BORRAS**

MIRADOR

El caso de Ulldecona

Difícil es en verdad, intentar el comentario justo y apropiado del actual momento de la vida política ulldeconense.

Juzgar la actitud del pueblo que a voz en grito, protesta de la conducta arbitraria, incolora y caciquil de una mayoría que ocupa el gobierno de Ulldecona merced al engaño que supone la adopción de un programa izquierdista y a continuación renegar del mismo para prácticamente hacer todo lo contrario, sin cuidarse al ser juzgada dicha actitud, de profundizar en los móviles psicológicos, sin analizar concienzudamente los antecedentes históricos, podría incurrirse en el fatal error de creer que el gran sector de opinión que hoy hace patente y público su descontento e indignación en las sesiones municipales no obedece sino que a instintos bajos, amantes de desorden, de la injusticia y de la ilegalidad. ¡Sin embargo, cuan diferente no es la realidad!

Ulldecona, hay que tener en cuenta, que desde épocas lejanas ha vivido sojuzgada por el caciquismo, envilecida por las garras de unas autoridades que cerraban el paso a toda suerte de progreso; esclavizada por los agentes de unos déspotas que acallaban brutalmente las menores ansias de libertad ciudadana; embrutecida por el fanatismo religioso que tenía presas las conciencias humanas, en medio de las más terribles amenazas de condenación eterna. No en vano, Ulldecona era uno de los pueblos que mayor contingente de analfabetos daba el país español. Ideas, opinión, espíritu, cultura, era algo desconocido por sus hijos; el nombre de nuestra patria chica era ya desconocido a pocos kilómetros de su asentamiento y si alguien lo conocía era precisamente por el atraso, la incultura y poca capacidad de desenvolvimiento. Ser hijo de Ulldecona, era desgraciadamente un baldón, una ignominia, una patente de analfabetismo. Y ello, para los que amamos con toda sinceridad estas paredes y estos fértiles campos y que quisieramos que el glorioso nombre Ulldecona, fuese admirado, respetado y envidiado en todas partes, nos apena, nos entristece, nos amarga.

Pero hoy Ulldecona ha despertado; ansias de renovación se han arraigado en el corazón de sus hijos; instintos de cultura, mueven el alma de sus ciudadanos; afanes de progreso son el móvil de sus habitantes; deseos de romper con un pasado vergonzoso y deprimente, llena el pecho de una juventud fuerte, sana y capacitada.

Ulldecona quiere un orden nuevo, nó el orden partidista, despótico y oprimente que disfruta; desea una justicia igualitaria, no una justicia parcial, ignorante y caciquil como la que tiene; ansia una legalidad, que sea garantía de progreso y de paz, no una legalidad movida al servicio de intereses privados y de falsas egolatrias.

Mientras los actuales circunstancias no cambien; mientras no se purifiquen los procedimientos a medida que el tiempo y las circunstancias señalen; mientras las ideas no dejen de ser armas ofensivas y motivo de represalias; mientras el respeto que se invoca no sea reciprocamente concedido para todas las causas, Ulldecona no vivirá tranquila y el pecho de sus hijos gemirá bajo el peso de tantos y tantos baldones como ha de soportar.

Matar en flor el nuevo espíritu de redención de todo un pueblo; acallar la voz que anuncia para Ulldecona una nueva era de progreso, de libertad, de orgullo patrio es una vileza, es un crimen.

Y conste que el pueblo que protesta no es el único culpable de lo que ocurre en las sesiones; ahondemos en los procedimientos, costumbres y armas que cierta gente emplea y descubriremos otros culpables que actúan detrás cortina, con un antifaz que cubre sus bajos instintos, su egoísmo y sus afanes de poder.

Y los hombres libres que tengan conciencia de su dignidad cívica y moral, serán siempre enemigos de los que embrutecen el pueblo y acallan sus ansias de libertad.

JUSTO FERRE

Cuentos que parecen historias

ERASE UN CAMINO...

IV

(continuación)

Visto el cariz que tomaban los acontecimientos, los propietarios afectados por el camino de M..., se decidieron a celebrar una reunión, cosa que parece molestó al alcalde del cuento que procuró por todos medios impedir que se llevara a cabo, si bien no pudo salirse con la suya porque por encima de todos los amos dictatoriales caciques y monárquicos están los derechos de los ciudadanos. En dicha reunión se acordó nombrar una comisión para hacer los trabajos y gestiones necesarias a fin de lograr una revisión del camino con el único propósito de que se hiciera con arreglo a la ley, equidad y justicia. Así se demostró que estos señores que tienen como norma ser ellos la única persona y Dios verdadero no van a ninguna parte y pierden toda clase de derechos al ser descubiertas sus maquinaciones. Son a semejanza del negro que tenía el alma blanca pero a la inversa.

Consecuencia de la reunión, fué una denuncia criminal que el alcalde hijo de la Dictadura, presentó al Juzgado fundándose en que se le había hecho objeto de una vil calumnia. Claro es que dicha denuncia no dió objeto a procedimiento alguno, puesto que se demostró la inocencia, inculpabilidad y sobrada razón de los denunciados. Así es y para que conste ahora bien claro, se ha de decir que en el pueblo cuyo nombre se me ha olvidado ya, LA PRIMERA DENUNCIA, partió de parte de los que mandaban, de los que luego echaron el grito al cielo, porque se les denunció también por hechos

que contrariamente a los por ellos denunciados, resultaron verídicos y comprobados. Y es que esta gente cree que ellos por más disparates que cometan son inviolables, y gozan de impunidad y a los demás por gusto y capricho de los «amos» se les puede molestar con viajes de recreo y declaraciones ante el Juez. ¡Pero por ahora, están verdes! Se empezó con denuncias por parte de un sector monarquizante y es natural que los republicanos correspondan como se merece de la misma manera.

Como si todo lo narrado no fuera suficiente, el alcaldillo de aquel pueblo hizo aún objeto a los ciudadanos de otro atropello mayor. Cuando su obligación era enviarles unas papeletas, notificándoles los gastos ocasionados en el camino de M... y la parte proporcional que a cada uno le correspondía, se le ocurre nada menos que vomitar unas papeletas consignando unas pesetas con el 20 por ciento de apremios y la subsiguiente orden de embargo. Tal desafío burlón y grotesco solo puede salir de individuos que fueron padastros del pueblo, durante las tres dictaduras. Pero he aquí que se anuncian unas elecciones y se convoca una reunión y ahí aparece el cacique. Da orden de no repartir más papeletas y publica un bando diciendo que a los que hayan hecho efectivos los apremios se les devolverán. ¡Olé por la ley y por los monterillas! A unos vecinos se les amenaza con apremios y embargos y otros nó. Y luego, quieren presumir de principio de autoridad; lo burlaron y lo escupieron ellos mismos y después pretenden que el pueblo les respete. ¿Pero es que no veían que si ellos mismos no se respetaban, menos habían de respetarles los demás? ¿Creían que un pueblo en plenó siglo XX, eran un poblado indio, una tribu salvaje o una banda de bárbaros? J. FONOLLOSA

(continuará)

RODOLINS CÒMICS

Tio Kiko, tio Kiko

Per un Xurro del atzar
en un poble català,
les lleis varen ordenar
al tio Kiko, manar.

Un pobre home sens relleu
i encar que sia honrat,
col·locat de president
ho fá ben mal com se sap.

¡Tio Kiko, tio Kiko
quin paper tant poc bonico!

* * *

Pobre Kiko, si que's trist
als seus anys tant necessaris
¿no estariem millor a casa
menjant sopes i rosaris?

Després de treurer les peles
per guanyar les eleccions
ara me'l posen de quefe
per presidir reunions.

¡Tio Kiko, tio Kiko
quin paper tan poc bonico!

* * *

I com es natural
fins 'hi posa la "canalla"
al veurer que uns cacics
posen un Kiko de palla.

Que inclús els seus amics
el fán servir de pantalla
per fugir del compromís
i estar tranquilets a casa.

¡Tio Kiko, tio Kiko
quin paper tan poc bonico!

* * *

No sab ni tocar el timbre
me'l afaiten a repel,
fent llástima a tot el poble
perque li prenen el pel.

La dona no viu tranquila
ell patirà de la fel,
ha d'engolir molta tila
i diu que pujarà al cel.

¡Tio Kiko, Tio Kiko
quin paper tant poc bonico!

* * *

No sab quant ha de parlar
sempre mira al fabricant
d'aiguarden, rom i calmant
per puguer sortir del pás.

Fábrica de Anisados, Licores y Jarabes

Ismael Homedes ardoná

Almacenes y Despacho:
VIA PI Y MARGALL, 53 y 55

TORTOSA

Pruebe ANIS LULÚ y RUMH ZULÚ son inimitables

Mes com l'altre està enfangat
i ja no sap per aont và,
el pobre Kiko, esquilat
el ridicol sempre fà.

¡Tio Kiko, tio Kiko
quin paper tant poc bonico!

El poble està tot content
perqué veu cine de franc,
al anar a les reunions
i veure gent tan xocant,

Que fant riurer de debò
que fant planxes al mitnut,
produint l'admiració
de grans, mitjans i menuts.

¡Tio Kiko, tio Kiko
quin paper tan poc bonico!

Creieu-nos, si sou sensat
i aneuos en cap a casa,
doncs sou encar molt honrat
per fer riurer a la quitxalla.

Deixeu que siguen els altres
els vividors i payassos,
que's creuen que tots els pobles
han d'estar sota els seus braços.

Deixeu-los que siguint ells
perqué ja guanyent les peles,
els que perdin els cabells
i es carreguin amb les neules.

El poble ho agrairà
tots nosaltres igualment,
perqué ens fa malestar
que fesiu riurer a la gent

¡Tio Kiko, tio Kiko
quin paper tant poc bonico!

BENI KAR

P R. R. S. C.
C A F É
**Agustin
Ortiz**
SERVEI ESMERAT Ulldecona
Plaça de la República, 5

HUMANIZANDO

¡Fuera capeas!

Cuando por momentos nuestra mente pone la atención sobre las brillantes páginas de la áurea civilización del siglo en que vivimos, la juventud consciente, la juventud que pronto ha de traspasar los umbrales de la vida ciudadana para encauzarse en los códigos de la responsabilidad viril, sientese revolucionaria contra las lacras que ulceran la médula del progreso humano. Por eso, pluma en ristre, exteriorizando noblemente lo que mi espíritu abribeño siente, emprendo quijotesicamente la inigualable batalla contra las malditas capeas, otro de los básicos peldaños en que se asienta la compadecedora ignorancia de los inhumanos.

Capeas en el siglo XX, significa barbaridad en el siglo del terrible "azote de Dios", del sanguinario Ati-la. Capeas en el siglo XX, significa hunismo en los tiempos de las hordas Kusitas. Capeas en el siglo XX, en el siglo de la civilización, significa remontamiento a los tiempos de los albores en la caverna. Todo aquel humano que sienta vibrar su alma al roce progresivo de la civilización, desechará conscientemente el uso inmoral de las capeas. Al contrario, todo borrego que sólo sirva para balar durante la noche, todo

mortal que navegue al cieno nefasto del analfabetismo, todo idolo afiliado a las mesas corruptas Baco sanguinario, todo descontento de las maravillas con que nos convida lo bueno, lo hermoso, lo incalificable de la Naturaleza todos, todos aplaudirán sarcásticamente a los improvisados toreros con las burdas capeas que realizan ante un bicho manso inofensivo, quizás más humano que sus vertiginosos atormentadores.

Tanto las capeas como las corridas de toros, conexas gemelas nacidas de las matrices de la ignorancia, son espectáculos detestables en que se reflejan los ecos lastimosos de los malos sentimientos; reflejos en los que, desgraciadamente, desfilan gravísimos espectáculos de dolor humano. Por eso, frente a esta terrible aberración de los pueblos, la juventud consciente de los mismos, enarbolando el humano pendón del progreso, formará valientemente la nueva cruzada redentora, la cual, trabajando activamente con tesón ayudado por sus instintos progresivos y los de la autoridad competentes, triunfalmente logrará proscribir hacia la nada una de las nefastas costumbres que entorpece la marcha progresiva de la Humanidad.

J. FORNÉ FERRERES

La Cenia, S. ptiembre de 1933.

LAS ULTIMAS NOVEDADES para PRIMAVERA Y VERANO
igual para SEÑORAS que para CABALLEROS en
Seda, Lana, Hilo y Algodón
desde 0'50 pesetas, hasta 45'00 pesetas el metro, los hallará en los
ALMACENES J. Benet Piñana
PRECIO FIJO
Sangre, 5 y 7 ♦ TORTOSA ♦ Teléfono: 112 R

¡ALEMANIA!

Todo ciudadano español debe mirarse en este espejo, ¡Alemania!. Debe mirarse muy bien en el, para cuando venga en tiempo de elecciones el cacique del pueblo a pedir su voto, tenga preparada su contestación.

No tenemos que olvidar que todos los políticos que han sido y sigue siendo de todos los colores y que siempre sirven al que mejor les paga, son los puntales más robustos y más fuertes que tiene al fascio, y bueno será que tomemos de la trágica experiencia alemana, las lecciones oportunas.

En Alemania, para Hitler y sus compinches de gobierno, ni hay justicia ni hay leyes, ni hay derechos, ni hay equidad. Allí no hay más voluntad que la que manda Hitler. El dictó penas de expulsión contra los judíos. Se les destruye y se les condena a morir de hambre. Los abogados judíos, no pueden pleitear. Los médicos judíos, han sido expulsados de los dispensarios municipales. En teatros y en orquestas, no pueden actuar músicos judíos. ¿Por qué se les quita el derecho a la vida? Por qué el fascio representa el absolutismo, el atropello, la cobardía.

Tampoco deja vivir a socialistas y comunistas por que son sus adversarios. Les secuestra y martiriza a millares. Ahora ultimamente juzgue el pueblo si las medidas que van a dictarse son horribles. Desde ahora en adelante cuando se cometa un crimen social, caso de que no se pueda prender al criminal, serán presos y hechos responsables de sus actos, los jefes de las sociedades a que aquel pertenecía. También en el caso de que sea conocido el autor y no haya podido prender, la responsabilidad de los actos de aquel, y su castigo recaerá en todos los individuos de su familia que serán encerrados en la cárcel. Es decir que allí ni se respetan vidas, ni se respetan honras, ni se respetan canas, ni se respeta nada, ya que por encima de todo esto está el capricho del dictador.

Y por si todo esto fuera poco acaba de darnos otra muestra de su gran civilización y de amor al prójimo, pues recientemente el "gran patriota" como buen católico y amigo de sus costumbres, ha restablecido la pena de muerte por el procedimiento del hacha. Como se vé allí lo mismo se astilla el tronco de un árbol, como el de un ser humano.

Ya no hacia falta nada mas para cerciorarnos de lo que significa el facio.

PACO

POLVORINADES

Sens diu...

Que «Chuas» l'angelet troglodita casallista, al veurer als dos regidors de la minoría que anaven de viatge, va correr a dir al magnate i al fuster municipal; «que los dos hermanos se van»...

Que a canvi del servei de gos policia, els dos factotums del partit del calmants, li van pagar dos deus del més fort. ¡Ansia, Chuas!...

Que'l caball ballarí ha valgut mil beates al venedor i cinc centes als fons electoral ¡Olé por los flamencos i visca l'aiguarent...

Que'l partit dels jesuites de «pijama» es descompon per moments, arribant inclús a acusar després al seus mateixos amics desde les fulles del Dios, Patria, Rey y Fueros, portaveu oficial del «Dignísimo Ayuntamiento de Sa levanta la Sesión»...

Que's inutil que's capfiquen qui entera a Mechita de lo que xerren en les reunions clandestines. Millor es que's posin tranquils, es comprin un lloro i fassin retratar. Despres cap a l'Uruguai falta gent, que'l poble ho agrairia. ¡Mes que no ho fassin com l'anada a la reunió de Reus!...

Que'l tio Kiko tot apuntantli el que ha de dir no s'aclareix i posa la pata. ¡Tant bé que s'esta a la cuina de casa!...

Que'l tio Kiko diu que Jesucrist va patir més que ell. ¡Apa, corrido! ¿Qué no et beatificaràn? ¡Els teus mateixos companys s'et rifen!...

Que un Sindicat Agrícola, vol canviar el rotul i posar-hi «Sociedad Caciquil de Reaccionarios S. A.»...

Que aquest titol, els hi anerfa estu-pendament, perquè d'agricultors no en tenen ni la sombra...

Que'ls casallistes del partit upetiste, diuent que les esquerres no faràn res, perquè no tenen pessetes per pagar aiguarent a la gent. ¡Ah, pero eso sí! ¡El pueblo està con ellos! ¡Viva la mora! las buevas cosubres i'ls gots de vil...

Que'n'l poble d'Ulldecona està donant una lliçó de dignitat, de decència i de ciutadania...

Que un dels que defençaven més als cacics, era un individu que và fer correr a la Guardia Civil. ¡Clar es que ell anava'l davant...!

Que'l Govern d'Irlanda ha desfet els facites de les camises blaves. ¿Potser n'haurà arribat un amo al "amo dels magnates"...

Que dimecres davant del delegat no la và presumir, perquè deu saber que els feixistes reben del carpó en els paisos lliures...

Que'ls cacics fan correr que'l delegat era fals... ¡Vaya niños a dormir...!

EL TIO DE LA MECHA

El Problema del Regadío

tiene un gran mitigante en el Práctico en Geología y Constructor de Pozos Artesianos,

D. EDUARDO RUIZ

Moderno y potente material de sonda

para el alumbramiento de aguas, libre de pago por alquileres si el caudal y la profundidad a que se alle no responde exactamente al informe dado en el reconocimiento previo de los terrenos.

Seriedad y precios al margen de toda competencia Reconocimiento de terrenos dictaminando las Posibilidades pro-captación de agua a precios reducidísimos.

Pozos Artesianos - Sondajes en los pozos y Norias - Sondeos Mineros.

EDUARDO RUIZ - CALLE JATIVA, 16 - VALENCIA

NOTA.- A los señores que les interese de la localidad, para más detalles, pueden dirigirse a la «Fonda del Comercio» calle Salmerón, num. 1 - ULLDECONA.

CARNET

Por disposición del Exmo. Gobernador Civil de la provincia, los días en que se celebren las sesiones municipales de nuestro ayuntamiento, serán concentradas fuerzas de la Guardia Civil, en la Casa Consistorial, para seguridad de todos los vecinos.

Per ordre del Honorable Conseller de Governació de Catalunya, va assistir com a delegat de la Generalitat a la darrera sessió municipal, el diputat per Tarragona, Sr. En Ferreres i Durán.

Creiem và traurer una justa impressió de lo que ocorreix en la nostra vila.

Ha sido nombrado encargado del Ermitorio, por acuerdo de la mayoría municipal con el voto en contra de los concejales de minoría, el vecino de esta, Ventura. Las explicaciones que dió la mayoría apoyando la candidatura de este señor, no convenció al público que asistía a la sesión, que protestó enérgicamente.

Se hallan enfermos de cuidado Don Luis Muñoz, padre de nuestros buenos amigos Luis y Jose M.^a y la hijita de nuestro querido amigo Bautista Verdiell.

Les desamos una pronta i feliz curación.

Per decret del Govern de la República, ha estat nomenat Governador General de Catalunya, el que era Honorable Conseller de Governació de la Generalitat Sr. Selves Carner.

Nostra més sincera felicitació.

Sr. Gobernador; el caciquismo de Ulldecona que es pérfido con la República necesita la guardia civil, pero no para que le defienda; necesita la guardia civil para que le acompañe a la carcel.

(De «El Pueblo» de Tortosa)

ESPORTIVES...

Futbol

C. d'E. GANDESA, 2
Penya JUST-MIRALLES, 2

El diumenge pro-passat tingué lloc al camp dels campions comarcans gandesins, aquets encontre, que resultà molt competitiu i de força interès per l'entusiasme que desplegaren tots dos equips en la lluita.

La penya Just-Miralles refermant la bona impressió causada en el seu primer encontre a Gandesa, va fornir un excelent partit actuant tots els seus components molt encertadament produint al públic gandesí tanta impressió, que els directius de l'equip local concertaren un altre partit revanxa per a meitants d'octubre.

La primera part, acabà amb empat a zero dominant quelcom més els de la Penya.

Al poc de començar la segona part, marcà el primer gol el Gandesa empatant seguidament els nostres per mitjà de Sans I.

El gol del desempat el marcà Tirado i quant ja tot-hom creia en la victòria de la Penya, mitg minut abans de finir l'encontre, amb un frec-kick directe, marcaren els gandesins el gol que els donava l'empat.

Fou com em dit abans, un dels partits que donen nom i fama als equips que el juguen.

Els millors de la Penya sens distinció de cap mena, foren: la parella defensiva Lluís-Sabaté, els mitjos Sales i Guardia i Torres i Sans I al davant.

F. C. AMPOSTA (selecció) 0
CENTRE D'ESPORTS (reserva) 1

Diumenge passat, al camp del Amposta và jugar-se aquest encontre que fou una demostració més del excelent joc dels reservistes del Centre que lograren apuntarse una nova y brillant victòria, per un a zero, entrat magníficament per en Poy, quant mancava un quart d'hora per finir l'encontre.

Cal apuntar que a l'equip ampostí, s'arregleraren Rebull, Fornós, Talarn, Arinyo, Grau, i Obiols, elements tots ells. força destacats del primer equip.

L'equip del Centre era: Domenech, Valls, Rubio, Burato, Estellé, Agasa, Bosch, Roig II, Bel, Poy i Sans II

El millors fóren Domenech, Roig II, Bel i Rubio; els demé jugaren igualment amb molt entusiasme i encert,

Felicitats pel triomf.

L'àrbitre que era ampostí, imparcial i bé

PENAL

Propietaris!!!

no us deixeu enganyar
demaneu sempre
Cements Julià Mayor
de Xerta

Depòsit: Fàbrica de Mosaics

Tomàs Nofre

Plaza Sales y Ferrè, 11

EN TORTOSA: Campomanes, 10

Impremta Montsià - Ulldecona